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Slovo starosty
Vážení spoluobčané,

někdy je najít nosné téma mého sloup-
ku složité, ale tentokrát to nebyl žádný pro-
blém. Hlavním tématem je tentokrát beze 
sporu vyjádření hrdosti a poděkování. Je 
pro mě velkou ctí, že ve Zlivi žijí a pracují 
lidé, kteří jsou ochotni obětovat část svého 
osobního volna a energie ve prospěch dru-
hých lidí.

Nerad bych na někoho zapomněl, a pro-
to hned na úvod děkuji všem, kteří v posled-
ních měsících udělali něco „malého“ pro 
naše malé i velké spoluobčany. Některé však 
musím pochopitelně jmenovitě vyzvednout 
… na prvním místě to budou členové zása-
hové jednotky Sboru dobrovolných hasičů 
Zliv, kteří v období povodní prováděli různé 
technické zásahy, permanentní monitoring 
povodňových rizik a odstraňovali četné ná-
sledky přívalových dešťů nejen ve Zlivi, ale 
i v sousedních obcích. Kromě toho výraznou 
měrou přispěli k dobrému jménu města 
jako pořadatelé 3 soutěží v hasičském spor-
tu. Za jejich obětavost a akceschopnost jim 
patří (nejen) můj dík.

Pokud zůstaneme u povodní, tak vý-
znamnou koordinační roli v oblasti huma-
nitární pomoci hrála i místní organizace 
Českého červeného kříže a individuální 
podpora vás, jednotlivých občanů, kteří jste 
přišli se svou částí humanitární pomoci.

Květen a červen jsou také měsíce, kdy 
různými vystoupeními a představeními vr-
cholí celoroční snažení našich dětí a jejich 
pedagogů v různých umělecky zaměřených 
kroužcích. Věřím, že potlesk spokojených 
diváků jim přinese stejné uspokojení jako 
právě probíhající prázdniny. 

Kromě těchto vystoupení se uskuteč-
nilo několik dětských dnů, odpolední či 
marathon, jejichž pořádání se bohužel bez 
sponzorů a celé řady dobrovolníků neobe-
jde. Proto patří moje poděkování i těmto ne-
smírně důležitým osůbkám, bez nichž by se 
tyto akce konat nemohly.

Všem, kteří svou prací přispěli k tomu, 
že život ve Zlivi je pestřejší a zajímavější, pa-
tří ještě jednou mé poděkování. 

Ing. Jan Koudelka
starosta města
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SDH Zliv v akci

Povodně 2013

Každý zastupitel se na začátku svého 
volebního období představoval a vzhledem 
k tomu, že odstoupila Mgr. Lenka Dierzé, 
nastoupil na její místo Radim Drmota. I on 
odpověděl na následující otázky.

Co by podle Vás bylo ve Zlivi za potřebí udě-
lat, zavést, změnit...?

Osobně ve Zlivi postrádám funkční 
společensky-sportovní zázemí, ve kte-
rém by bylo možno skloubit sport, zába-
vu i odpočinek. Toto zázemí, by mělo mít 
především příjemnou atmosféru k relaxa-
ci, což bychom ocenili především v zim-
ních měsících.
Je něco, co byste pro Zliv mohl udělat Vy 
osobně?

Vzhledem k mé celoživotní lásce ke 
sportu, obzvláště k tenisu, jsme s mým 
tenisovým spoluhráčem z mládí, Pavlem 
Čadou přemýšleli, jak bychom mohli tuto 
naši velkou zálibu k tenisu co nejvíce při-
blížit dnešní mládeži. Ta žije převážně ve 
virtuálním světě. Proto se u nás zrodila 
myšlenka založit tenisovou školičku. Ještě 
dnes vzpomínáme, jak jsme si vyměňovali 
své zážitky ze zápasů, získávali tak nové 
kamarády a utužovali již existující přátel-
ství, která přetrvala dodnes.

Naše tenisová školička je založena 
především na rodinné a přátelské atmo-
sféře, tréninky vedeme zábavnou formou 
a především klademe důraz na to, aby se 
děti rády vracely a strávený čas na kurtu 
braly jako užitečně strávené a příjemné 
chvíle. Ve spolupráci s Tenisovým klubem 
Zliv a trenérem Pavlem Kuchařem jsme 
pro děti uspořádali i tenisový dětský den, 
který měl velmi dobrou odezvu u dětí 
i rodičů. Velmi nám také pomohl p. Šíma 
z firmy Avízo, kterému za děti děkujeme.

Dětem bych chtěl popřát hodně spor-
tovního odhodlání, fyzických sil a ať jim 
láska ke sportu a tenisu vydrží co nejdéle, 
protože tenis je sport na celý život.

Touto cestou bychom chtěli přede-
vším poděkovat Tenisovému klubu Zliv, 
za skvělou spolupráci a za umožnění rea-
lizace tenisové školičky. 

Představujeme

Na začátku měsíce června se naší obcí, 
a nejen jí, prohnala velká voda. Pršet zača-
lo již několik dní před prvním červnovým 
víkendem a nepřestalo ještě několik dní po 
něm. Rychle se tak začaly zvedat hladiny 
všech vodních toků, nádrží a rybníků.

Naše jednotka poprvé vyjela v neděli 
v půl páté ráno, kdy nám operační důstojník 
HZS České Budějovice nahlásil padlý strom 
na komunikaci mezi obcemi Zliv a Munice. 
Již při jízdě k místu události jsme se spojili 
s kolegy z Hluboké nad Vltavou, kteří hlásili, 
že na určeném místě nic nenašli, přesto jsme 
cestu projeli až do Munic, kde jsme se s nimi 
na návsi setkali a domluvili se na dalším po-
stupu. Oni se vrátili na základnu, my ještě 
projeli trasu z Munic na Zahájí a odtud kolem 
Mydláku zpět do Zlivi.

Netrvalo dlouho a vyráželi jsme, ten-
tokrát na žádost jednoho z našich občanů, 
na pozemní komunikaci spojující naši obec 
s obcí Češnovice, kde došlo k uvíznutí osob-
ního vozu. Tady se už vlivem deště vytvořila 
přes silnici velká a hluboká louže vody. Tuto 
řidič podcenil a „utopil“ v ní svůj automobil. 
Zde jsme se potkali s vozem Správy a údržby 
silnic Jčk, jejíž osádka nám sdělila, že silnici 
právě uzavírají pro veškerý provoz. Vozidlo 
jsme za pomoci popruhů vyprostili a jelikož 
nebylo schopno pohybu, i odtáhli do Zlivi.

Po návratu na základnu nás spoluobča-
né požádali o pomoc při čerpání vody v ulici 
U Stadionu. Zde, jako pokaždé při velké vodě, 
nestíhala kanalizace odvádět vodu přitékají-
cí z přilehlého lesa a ta rychle zaplavovala 
zahrady, domy a sklepy. Na místě jsme tedy 
nasadili veškerou čerpací techniku, tzn. jak 
obě plovoucí čerpadla, kalové čerpadlo tak 
i čerpadlo pevně umístěné v cisterně. Na 
místě jsme strávili 3 hodiny. Zavítal za námi 
i starosta obce, který zde s námi strávil větší 
část doby našeho zásahu, hovořil s místními 
lidmi a obhlížel nastalou situaci.

Sotva jsme sbalili věci a vrátili se na 
základnu, už nám operační důstojník hlá-
sil další místo pro čerpání. Tentokráte jím 
byla chatová oblast Picinda u obce Břehov. 
Po příjezdu na místo jsme však zjistili, že se 
zde přelévá voda přes hráz místního rybní-

ka a  zaplavila několik chat. Čerpání by zde 
tudíž bylo neúčinné a v podstatě zbytečné, 
což uznali i sami místní obyvatelé. Vody to-
tiž z rybníka teklo tolik, že bychom ji ani od-
čerpávat nestíhali. Po domluvě s operačním 
důstojníkem jsme se tedy vrátili zpět na zá-
kladnu.

Během několika málo okamžiků jsme 
však znovu vyráželi čerpat vodu ze zatope-
ných sklepů do ulice Nádražní. Zde jsme čer-
pali na dvou místech.

Na základnu jsme se vrátili o půl šesté 
odpoledne. Operační důstojník nám sdělil, 
že zatím pro nás již nic nemá, neboť voda je 
ještě stále vysoko a je třeba počkat, až se ale-
spoň o trochu sníží její hladina. Mohli jsme 
si tedy, alespoň na chvíli, oddychnou a odpo-
činout si.

V pondělí ráno již však naše jednot-
ka opět vyrážela do boje s vodním živlem. 
Operační důstojník nás vyslal na monitoring 
situace do obcí Dívčice a Zbudov. Zde jsme 
kontrolovali stav místních rybníků. Odtud 
jednotka přejela k opětovnému čerpání vody 
do naší obce, znovu do ulice Nádražní.

Netrvalo však více než několik dní 
a voda opět ohlásila svůj příchod. V neděli 9. 
června večer nám operační důstojník ohlásil 
výjezd na další monitoring okolních toků. 
Vytrvalé deště začaly opět zvedat hladiny 
toků a lidé znovu s obavami hleděli střída-
vě na nebe a na stoupající vodu. Vzhledem 
k tomu, že vláda vyhlásila v sedmi krajích 
stav nouze, mezi nimi i v našem, nařídil nám 
operační důstojník zůstat na stanici a držet 
24-hodinovou pohotovost, během níž jsme 
prováděli monitoring již zmíněných vodních 
toků a ploch. Během této služby jsme vyjíž-
děli i k vyproštění uvízlého osobního vozu, 
opět na pozemní komunikaci Zliv – Češno-
vice. Tuto pohotovost jsme vykonávali až do 
úterního poledne, kdy byla odvolána. Během 
ní jsme, kromě vyproštění onoho vozu, na-
štěstí nemuseli nikde čerpat, voda již nedo-
sáhla tak vysoko, jako o týden dříve.

Doufejme, že další povodně nás již letos 
nečekají.

Jiří Klimeš
SDH Zliv

Letošní škody napáchané na zlivském 
obecním majetku přesahnou více než čtvrt 
milionu korun. O tom, že povodně k naší 
historii patří, svědčí i zápisy ze zlivských 
kronik, které vyhledala paní Mgr. Randáko-
vá.

Ve zlivské kronice je zápis z roku 
1925 a 1926...

„V úterý 25.8.1925 bylo budějovicko 
postiženo průtrží a náhlou povodní. Pro Zliv 
bylo štěstím, že poloprázdný Bezdrev mohl 
pojati veškerý příval vody. Přesto však hráz 
a silnice k Hluboké u „Bezdrývků“ zaplave-
na byla proudícími vlnami po celý den.

Dne 9.6.1926 se snesla nad Zliví v po-
ledne bouře s průtrží mračen. Blesk na ně-
kolika místech udeřil, nebezpečný byl pou-
ze úder u rolníka Kříhy, kde blesk sjel ze 
stromu do stodoly a tu zapálil. Naštěstí byl 
oheň zpozorován a utlumen. Když voda 
v Bezdrevském i Zlivském rybníku vystou-
pila tak vysoko, že okolní pastviny zaplave-
ny byly a hráz na Kraličím vršku byla čtvrt 
metru pod vodou a tráva na Blatech hnila, 
svolána byla porada všech majitelů luk na 
Blatech a na ní se za přítomnosti poslanců 
Kříže, Tůmy a Bystřického domáhali ná-
pravy. Schwarzenberská správa má být do-
nucena úřady, aby snížila práh v odtoku ze 
Zlivského rybníka v takzvaných „okenicích“ 
u „signálky“...“

I jiné zdroje uvádějí počátkem června 
povodně, například Velký pranostikon Ing. 
Zdeněk Vašků, CSc., Academia, Praha 2002:

„Na den Seslání Ducha svatého roku 
1582 (3.6.) přišla veliká voda, která škody 
na rozestavěných rybnících nadělala. V tom-

to smyslu píše rožmberský úředník Matěj 
Šilhánek z Veveří Jakubu Krčínovi z Jelčan. 
Tak velké rozvodnění bylo, že podobného 
lidé staří nepamatovali.

 Povodeň v úterý svatodušní (5.6.) zase 
znemožnila Vilémovi z Rožmberka cestu do 
Prahy „pobravši mu na mnohých místech 
mosty, takže na Krumlov vrátiti se musil „...“

Podle pranostik si ostatně můžete sami 
udělat obrázek, jak zdatnými pozorovateli 
naši předkové byli. Nabízím několik „dešťo-
vých“ a další letní:
• Medardova kápě čtyřicet dnů kape. (8.6.)
• Prší-li na Medarda, je malá naděje na slu-
nečné léto.
• Když prší na Víta, bude pršet i na Jána.
• Svatý Jan deštěm je znám.
• Co červenec ze dne odtrhne, to na teple 
přidá.
• Na svatého Prokopa venku častá krápota.
• Přijde-li svatý Prokop s deštěm, přijdeš 
s košem hub. (4.7.)
• Na Jakuba, hrom do duba. (25.7.)
• Svatá Anna požala, co Markéta začala.
(13.7. a 26.7.)
• Jaký je srpen na počátku, takový bude až 
do konce.
• Potí-li se Dominik, bude Marek ještě v koži-
še. (5.8. a 25.4.)
• Svatý Vavřinec jest  první podzimec. 
(10.8.)
• Bartoloměj láme létu hlavu. (24.8.)

Každopádně přeji poklidné léto, krásné 
prázdniny a pěkné prožití dovolené, ať už 
bude počasí jakékoli.

KK
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Druhý zlivský štafetový 
marathon

V sobotu 22.6. se konal v rámci Oran-
žového roku ve Zlivi za přispění Jaderné 
elektrárny Temelín v pořadí druhý štafe-
tový marathon. Snad právě pro toto da-
tum, kdy jsou již všichni myšlenkami na 
dovolené a mnozí sportovci již zahodili 
své tašky s výstrojí do kouta, byla účast 
běžců menší, než tomu bylo loni. Naštěs-
tí se ukázalo, že ani tříleté děti neměly 
strach uběhnout celý okruh, a tak naši 
čest letos obhajovali běžci širokého vě-
kového rozpětí, od tříletých, kteří si běh 
natrénovali již ve školce s paní ředitelkou 
Hačkovou a paní učitelkou Hrdinovou, po 
seniory důchodového věku.

Vzhledem k menšímu počtu běžců se 
někteří neváhali na ovál vrátit několikrát 
a běželi i ti, kteří se vlastně původně při-
šli jen podívat. Své odběhl i Josef Soukup 
s manželkou Valerií, kteří chvátali ze zá-
vodů, aby stihli podpořit tuto akci.

Běžci byli odměněni ovacemi a samo-
zřejmě občersvením zajištěným SK Zliv.

Počasí, atmosféra i hrdinské výkony 
se postaraly o velmi příjemné odpoledne. 
Za rok se přijďte s námi pokusit překonat 
letošní čas 3:16:07.

KK

100 let kostela, dokončení

Po válce byl starostou zvolen soc. dem. 
A. Kropáček. Odebral knězi plat z obecní kasy 
a také za byt musel platit nájem. Tažení proti 
církvi bylo i zde.

27. 2. 1922 byl P. Jan Zbořil napaden zliv-
ským mladíkem, stoupencem nově vzniklé 
církve Československé. Rozkolníci a stoupen-
ci husitů byli obzvlášť podporováni zdejšími 
kantory a zejména českobratrským řídícím 
Jungmannem.

Proto bylo nutné povolat misionáře na li-
dové misie, aby stouplo sebevědomí lidí a pro-
hloubila se víra. Misii uskutečnili redemptoris-
té z Budějovic ve dnech od 12. do 20. března 
1922. Kromě promluv k mládeži, k mužům, 
k ženám, byla velká účast na přijetí svátostí.

Dlouho po válce byly pořízeny dva nové 
zvony. Kostelní jednota organizovala sbírky 
a přispívali i nekatolíci. Odlití zvonů bylo zadá-
no zvonařství Perner.

Žehnání potom bylo stanoveno na svá-
tek Cyrila a Metoděje a sice 5. července 1925. 
Farář z Pištína P. Jakub Jílek byl pověřen, aby 
provedl liturgický úkon žehnání. Jeden zvon 
byl zasvěcen sv. Václavovi, druhý sv. Janu Ne-
pomuckému.

Slavnosti se zúčastnilo mnoho drůžiček, 
jezdci na koních v počtu 18ti a dav lidí. Obecní 
rada pozvána nebyla, ač byla patronem koste-
la. Večerní věneček ve prospěch účtu na zvony, 
nebyl obecní radou dovolen, protože byla ko-
nána Husova oslava a mohlo dojít ke konflik-
tům.

Během roku 1925 se objevily trhliny na 
zdech kostela. Navážka v bývalém rybníčku si 
postupem času sedala a zvláště nebezpečná 
byla trhlina za obloukem v sakristii. Obec pro-
to musela udělat opravy. Kostel byl nepřístup-
ný. Veřejnosti byl předán na svatováclavskou 
pouť dne 28. září 1925.

V roce 1938, na paměť 20. výročí naší sa-
mostatnosti, byl zřízen kolem kostela park. Byl 
vysázen ozdobnými keři a stromy.

Dovětek:
Kostel sv. Václava od svého vzniku byl kos-

telem obecním. Za totality se do něho neinves-
tovalo. Stav objektu v roce 1990 byl na zbou-
rání. Nové vedení města, vzešlé ze svobodných 
voleb, muselo řešit situaci. Rozhodlo se pro 
generální opravu.

Zrekonstruovaný kostel do dnešní podo-
by byl slavnostně otevřený při svatováclavské 
pouti v roce 1994. Poté byl majetkově předán 
církvi.

Tolik ve stručnosti o stoletém kostele, díle 
našich věřících předků, kteří si jasně uvědomo-
vali, že k lidskému harmonickému životu patří 
rovnováha mezi oblastí tělesnou a duchovní. 
Kde dochází k nerovnováze, tam se setkáváme 
s morálním úpadkem, krizovými stavy rodin 
a společnosti, které jsou smutnými skutečnost-
mi dneška.

Sestavil diakon Ing. Karel Faber

Revitalizace parku a odvodnění lesa
V červnu započaly práce na revitalizaci měst-
ského parku v Tyršově ulici financované 
Operačním programem životního prostředí. 
Byl proveden ozdravný řez dřevin v souladu 
s dendrologickým projektem, vysázeny keře 
v horní části (celkem 172 kusů dřevin a keřů) 
a u sochy dělníka, pokáceno 5 stromů a prove-
dena regenerace trávníku. Na svá místa se vrá-
tí i zrekonstruované lavičky. Park by tak měl 
opět plnit svou okrasnou a relaxační funkci.
Další akcí z městského rozpočtu je odvodnění 
městského lesa. V důsledku neodborné těž-
by, která způsobila devastaci odvodňovacích 
struh, vznikl podmáčený les. Současné práce 
by měly zajistit, aby voda z lesa opět odtéka-
la. Byla zcala překopána cesta na ostrov a také 
cesta u zadního vchodu do areálu autokempu, 
tak aby byl zajištěn odtok vody z lesa do ryb-
níka.

KK
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V sobotu 25. května se u nás ve 
Zlivi uskutečnilo na fotbalovém hřišti 
a v přilehlém lese okresní kolo sou-
těže mladých hasičů Plamen 2013. 
Z celého českobudějovického okresu 
se k nám sjelo sedm družstev mlad-
ších žáků a jedenáct týmů starších 
žáků, respektive hasičů. Družstva sou-
těžila celkem v šesti disciplínách a to 
v klasickém požárním útoku, štafetách 
4×60 m, CTIF, šafetě dvojic, požárním 
útoku CTIF a v závodě všestranné 
připravenosti, tzv. branném běhu. Do 
krajského kola však postupoval pouze 
první tým ze starších žáků. O občers-
tvení všech se starali hasiči z Dolního 
Bukovska, kteří k nám přijeli se svou 
pověstnou polní kuchyní. K obědu 
taky byl výborný kuřecí vývar a ne-
méně skvělé vepřové řízky.

Po ranním nástupu, nezbytných 
ceremoniích a úvodních slovech sta-
rosty okresního sdružení hasičů i sta-
rosty města Zlivi, se už začala rozbíhat 
samotná soutěž a přípravy družstev. 
První se na starty disciplín postavili 
mladší žáci. Všichni soutěžící se ma-
ximálně snažili, a tak i soutěžní časy 
se lišily pouze v několika sekundách. 
Z tuhého boje nakonec jako vítězo-
vé vyšli hasiči z Chrášťan, kterým se 
podařilo nasbírat nejméně trestných 
bodů.

Mezi týmy starších žáků se hned 
od prvního hvizdu píšťalky rozhořel 
„nelítostný“ boj o první místo, které 
zajišťovalo postup do krajského kola. 
Snaha všech členů družstev byla na 
nejvyšším možném stupni a tomu od-
povídaly i dosahované časy. Ty se liši-
ly pouze v desetinách vteřiny. Z příčky 
nejvyšší se však nakonec radovalo jen 
jedno družstvo a to hasiči z Dolního 
Bukovska.

15. června u nás pokračovala 
krajským kolem soutěž mladých ha-

sičů Plamen 2013. V požárních disci-
plínách se utkalo sedm týmů z celého 
Jihočeského kraje. Českobudějovický 
okres reprezentovalo družstvo hasičů 
z Dolního Bukovska, kteří postoupili 
z okresního kola konaného několik 
týdnů předtím u nás ve Zlivi. Jedna-
lo se tak v podstatě o domácí tým. 
Českokrumlovsko zde reprezento-
valo družstvo z Velešína, Strakonice 
obhajovaly hasiči z Volyně. Za okres 
Prachatice k nám zavítali hasiči ze 
Svaté Maří a za Písecko hasiči z Či-
melic. Táborský okres hájily soutěžící 
z Drhovic a Jindřichohradecký okres 
tým ze Stráže nad Nežárkou. Stejně 
jako na okresním kole,  i na krajském 
se o nasycení družstev, vedoucích 
a všech přítomných starali hasiči 
z Dolního Bukovska, kteří opět přijeli 
s kuchyní.

Počasí nám více než přálo, a tak 
soutěžní klání mohlo začít. Ráno týmy 
ještě trénovali na trati a dopoledne se 
závody rozběhly plným proudem. Ka-
ždý tým měl na každou disciplínu dva 
pokusy a počítal se vždy jen ten lepší. 
Z tuhých bojů nakonec vítězně vyšlo 
„domácí“ družstvo z Dolního Bukov-
ska, které bude náš kraj reprezentovat 
na finálovém kole na Mistrovství Čes-
ké republiky, konaném ve dnech 4.–7.
července v Jablonci nad Nisou. Držme 
jim palce!

Závěrem bych chtěl jménem Sbo-
ru dobrovolných hasičů Zliv poděko-
vat všem, kteří se podíleli na těchto 
soutěžích, městu Zliv, JE Temelín a její-
mu projektu Oranžový rok, OSH České 
Budějovice, hospodě Na hřišti, resp. 
Karlovi Jindrlemu, technické četě SDH 
Zliv podílející se na přípravě soutěže 
a všem, kteří přišli fandit a podpořit 
soutěžní týmy.

Jiří Klimeš

Soutěže mladých hasičů Plamen 2013
První Zlivská

Pejskiáda
Datum konání: sobota 11. května 2013   
Místo konání: Restaurace Myslivna Zliv

Prodejna chovatelských krmiv a potřeb Ráj 
chovatele uspořádala soutěž sympatií a krásy 
místních pejsků. Přes nepříznivé počasí se zúčast-
nilo přes 30 pejsků se svými páníčky a paničkami. 
A takhle to vypadalo na cvičišti – no, spíše by se 
hodilo asi říci  „na bojišti“...

Zkušená  moterátorka z rádia Evropa 2 Katka 
Černá odvedla perfektní výkon. Vtipně komento-
vala celou soutěž a zároveň citlivě povzbuzovala 
všechny soutěžící. 

Soutěžilo se ve čtyřech kategoriích, které byly 
zpestřeny úžasnými představeními – tanečkem 
a fresbee. Předvedla nám je slečna Andrea Spir-
hanzlová se svou fenkou:

Porota ve složení: Romana  Hrdinová, Marké-
ta Zíková a Jakub Janda neměla lehký úkol. Vždyť 
vybrat z tolika pejsků ty nej... bylo opravdu složité.

Všichni soutěžící zvládli předepsané disciplí-
ny na jedničku a navíc – pejsci dokázali, že jsou 
úžasně fotogeničtí. 

Rozdáno bylo výhercům celkem 10 pohárů 
a hodnotné ceny v podobě krmiva zn. Calibra.V ka-
ždé kategorii byla vyhodnocena první tři místa, 
jen v kategorii Dítě a jeho pes byl jediný, absolut-
ní vítěz. Navíc každý pejsek obdržel při registraci 
drobný dárek.

Všem, kteří se První Zlivské pejskiády zúčast-
nili, patří obrovské poděkování za odvahu, inspi-
raci a bezvadné výkony a hlavně za dobrou nála-
du, která provázela celou akci.

Všem, kteří tvořili zázemí Pejskiády (pracov-
níkům Myslivny za poskytnutí prostoru, porotě za 
zvládnutí nelehkého úkolu, moderátorce za slovní 
doprovod celé akce, firmě Calibra za dodání cen 
a firmě Ráj chovatele za zvládnutí celé akce ), dě-
kujeme za jedno úžasné sobotní odpoledne a těší-
me se napřesrok na Druhou Zlivskou Pejskiádu :-)

Štěpánka Tresslová
www.rajchovatele.cz

Kontakt pro zájemce o fotografie ze soutěže:
email: objednavky@rajchovatele.cz nebo osobně přímo na prodejně

Ráj chovatele, Nová 310, Zliv

Nízkoprah – bezpečný i zábavný prostor
Poslední čtvrt rok Charity Zliv se nesl 
ve znamení personálních změn. Protože 
jsme se museli rozloučit s Ivou, kterou 
čekají příjemné povinnosti péče o mimin-
ko, rozrostl se pracovní tým o dvě nové 
pracovnice, Danu a Barboru. Odcházející 
kolegyni byla uspořádána náležitá roz-
lučka, které se zúčastnil rekordní počet 
dětí z nízkoprahu. Děti s naší pomocí 
připravily lákavý dezert - střechu z ovoce 
a sušenek, nechyběl ani nealko přípitek 
a rozlučkové květiny. Přesto bychom rádi 
naší kolegyni ještě jednou touto cestou 
poděkovali za vykonanou práci a popřáli 
jí, aby nová etapa jejího života byla plná 
štěstí a radosti. 
V dubnu jsme uskutečnili přednášku na 
téma Ne(vinnost), kterou vedli příslušníci 
Městské policie. Spolu s dětmi jsme si při-
pravili dotazy, na něž policisté odpovídali 
(např. o marihuaně, o psovodech u poli-
cie, napadení na ulici, zážitky z praxe aj.). 
Po počáteční zdrženlivosti posluchačů se 
diskuze na závěr rozproudila. Přednáše-
jící nám přislíbili, že příště nám přivezou 
ukázat své pracovní vybavení a předve-
dou nám zadržení pachatele psem.
Koncem května se nám podařilo uspořá-
dat burzu dětského a dámského obleče-
ní. O úspěchu této akce vypovídala Vaše 
hojná účast a plánování následující, ten-
tokráte podzimní burzy oblečení. 
19. června jsme společně uvítali léto gri-
lováním dobrot na dvorečku. Děti ochut-

naly buřtíky, podívaly se na taneční vy-
stoupení skupiny Andílci a následně si 
také samy zatancovaly. Dvě dívenky pod 
pseudonymem Andílci předvedly  dětem 
z nízkoprahu a maminkám z MC Sluníč-
ko kouzelné vystoupení s názvem Vějířky. 
Choreografii, jejímž hlavním prvkem byly 
vějíře, si připravily samy. 
Další červnová akce Turnaj ve fotbálku 
vznikl z iniciativy mladíka z nízkoprahu. 
Velice nás těší, že se děti samy angažují 
a projevují zájem o dění kolem nich. Bě-
hem červnové Schůze mozků, kde mají 
možnost vyjádřit se k chodu nízkopra-
hu, si při hojné účasti samy odhlasovaly 
otevírací dobu o letních prázdninách, a to 
každý všední den od 13 do 18 hodin. Tak 
pokud nevíte, co s volným časem o letních 
prázdninách, neváhejte a navštivte nás. 
    
Mateřské centrum pro aktivní maminky
Maminky, tatínkové, vezměte své ratoles-
ti a přijďte se mezi nás podívat i během 
letních prázdnin. Mateřské centrum Slu-
níčko tu pro Vás bude jako vždy v úterý 
a ve čtvrtek od 9 do 11 hodin. Nejnovější 
a velmi zdařilá aktivitka pro nejmenší je 
malý kuchtík, kdy maminky spolu s dětmi 
trénují motoriku a chuťové buňky. Poved-
ly se nám lákavé ovocné špízy a zvířátka 
z Marshmallow. 

Přejeme všem čtenářům krásné slunné 
léto a budeme se těšit na setkání s Vámi 
v nízkoprahu No. 10 nebo v MC Sluníčko! 

Zprávičky z Charity

21. května 2013 proběhl v Městské 
knihovně Zliv za účasti pana starosty Ing. 
Koudelky a pana ředitele ZŠ a ZUŠ Zliv 
Mgr. Režného  druhý ročník slavnostního 
Pasování  žáků prvních tříd místní základ-
ní školy na rytíře řádu čtenářského. Na 
uvítanou všem přítomným  zahrál diva-
delní kroužek „BUBU“ pod  vedením paní 
učitelky Mojkové  krátké představení. Děti 
se bavily a odpovídaly na  všetečné otázky  
Pepíčka, Mařenky a princezny Adélky. Také  
se dozvěděly, jak to chodí v čertovské škole 
a co se všechno musí malí čerti naučit. Paní 
knihovnice připomínala, že v knihovně 
čeká na děti a všechny členy jejich rodiny 
mnoho krásných knih. Odměnou všem vy-
stupujícím byl zasloužený potlesk a velké 
poděkování.

A pak mezi děti zavítal sám písmen-
kový král v podání  pana starosty Ing. Kou-
delky. Poděkoval dětem za to, že se celý rok 
pilně připravovaly na hodiny čtení a zvládly 
tak nesnáze a nástrahy, které pro ně pís-
menková abeceda nachystala. Každé z dětí 
pak slíbilo, že se bude chovat jako rytíř 
řádu čtenářského a přečetlo krátký text. 
Poté pan král pasoval  poklepem meče na 
rameno budoucího čtenáře. Děti odcházely 
s knižními dárky, upomínkovými předmě-
ty, které věnovala  firma Schiedel,s.r.o. Zliv, 
pamětními listy a novými průkazkami do 
knihovny. Věříme, že tato akce byla pro děti 
hezkou událostí a přejeme jim, aby  našly ve 
čtení zalíbení a aby se jim kniha stala příte-
lem na celý život.  

Marie Matoušková

Pasování na čtenáře v Městské knihovně Zliv
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Zdraví a životní styl
Krásné léto, přátelé :–)
Co je v létě a hlavně v horkém počasí 

nejdůležitější? Pitný režim... A proto si po-
víme něco o tekutinách a co se děje uvnitř 
organismu při pití některých známých ná-
pojů...

Venku je parno, jsme zpocení a pře-
hřátí – sáhneme do lednice a vypijeme 
pořádně vychlazený, ledový nápoj – orga-
nismus na tento studený šok reaguje prud-
ce – zúží všechny cévy a tepny a vy během 
několika sekund zakoušíte sice pocit osvě-
žení, ale vzápětí prudké zpocení a silný, 
nelibý, až nepříjemný pocit... starším li-
dem nebo nemocným na tlak, srdíčko či na 
cévy se může „udělat dokonce nevolno“... 
všichni víme, že do studené vody nesmíme 
vlézt, pokud jsme přehřátí... i uvnitř je to 
naprosto stejná reakce! Nabízím pár tipů 
pro snížení pocení v horkém dnu: nepít 
ledové nápoje – využijte přirozenou tep-
lotu nápojů, uchovávaných třeba ve stínu, 
ale ve stejném prostředí, v jakém se na-
cházíte Vy. Také některé bylinky dokážou 
zmírnit nadměrné pocení – například 
šalvěj lékařská. Tato bylinka navíc působí 
rovněž antibakteriálně, proto je vhodná na 
vyplachování úst při zánětech a bolestech 
v krku, také na nehojící se kožní defekty 
a hnisající rány. Šalvějový čaj můžete uží-
vat také při poruchách trávicí soustavy, při 
nechutenství a zánětech sliznic, dokonce 
i při zánětu močových cest. Blahodárně 
působí na mozek, zlepšuje koncentraci 
a myšlení, zahání stres. Podtrženo, sečteno 
– šalvěj je velmi vhodnou bylinkou na hor-
ké letní dny :–) Já osobně například nosím 
šalvějový extrakt v kabelce a do každého 
nápoje si kápnu jednu kapičku tinktury 
– pozor, šalvěj má velmi specifickou silně 
kořeněnou chuť a pokud to přeženete, tak 
ji nevypijete...

Horké nápoje si v parnu dává málo-
kdo... Vyzkoušejte sami na sobě ledový, 
vychlazený čaj a  čaj, který má pokojovou 
teplotu... poznáte ten rozdíl :–) Další tip 
– pokud milujete čaj, je dobré v teplých 
dnech dát přednost čajům bylinkovým 
a ovocným a všem bezkofeinovým – ko-
fein odvodňuje organismus, což v létě není 
žádoucí. Naopak, dát si „čaj o páté“ – malý 
hrnek silného zeleného čaje je naprosto 
v pořádku. Čaj totiž v malých dávkách léčí, 

ve velkém objemu však může  uškodit a to 
platí pro všechny čaje (i kávu) bez výjimky.

Pak tu máme další skupinu nápojů – 
různé limonády, minerálky, apod. Je fajn si 
občas dát jednu skleničku na uhašení žíz-
ně nebo po fyzickém výkonu. Oxid uhličitý, 
kterým jsou tyto nápoje sycené, optimálně 
rozvede tekutinu do celého těl, obsahuje–li 
dostatek čisté vody (např. sodovka). Pokud 
pijete „bublinek“ za den více, mohou způ-
sobit nerovnováhu v hospodaření vody 
v těle a výsledkem jsou otoky (nejen) kon-
četin. Minerálky jsou vítaným zpezstřením 
pitného režimu – pozor na ty slanější, za-
držují vodu v těle a máte stejný problém 
s otoky jako u „bublinek“. Pozorně čtěte 
etikety na lahvích – obsah sodíku (Na) by 
měl být menší nebo roven 12 mg na litr! 
Limonády jsou nápoje plné barviv a cuk-
ru a „bublinek“ a osobně doporučuji dát 
si skleničku limonády pouze pro chuť, ve 
větším množství mohou způsobit zdravot-
ní potíže, včetně nadváhy...

Ovocné a zeleninové džusy – dobrá 
věc, pokud je v létě ředíte vodou (minimál-
ně v poměru 1díl džusu ku 2 dílům vody). 
Neředěné mohou ve větším množství při-
vodit únavu, ospalost a celkově snížit vý-
konnost organismu (zvláště ovocné pro 
vyšší obsah cukru). Doporučuji litr džusu 
zředit dvěma litry vody a máte super ná-
poj pro pitný režim v horkých dnech. Šťávy 
je třeba ředit ještě více. A co se osvědčilo 
u nás doma? Do džbánu s vodou vhodíme 
kousek nakrájeného ovoce (pokaždé jiné) 
nebo zeleninu :–)

Co tedy a hlavně jak pít? Moji klienti si 
chválí jako nejlepší způsob pití tento: ráno 
po probuzení vypít jednu, dvě sklenice čis-
té vody s citrónem a pak každou hodinu 
do sebe „lupnout“ jednu sklenici tekutiny. 
A máte z čeho vybírat – např. čistá, prame-
nitá voda každou sudou hodinu a v liché 
hodiny sklenici nápoje dle vlastního vý-
běru (viz výše). Pochopitelně při tělesné 
nebo sportovní aktivitě vypijete sklenic 
více. A ještě jednou: nápoje s kofeinem, s 
„bublinkami“ a samozřejmě také s alkoho-
lem do pitného režimu nepatří!

Krásné léto plné sluníčka, smíchu 
a dobré nálady přeje

Štěpánka Tresslová
www.poradnalepsikondice.cz
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Běh pro Afriku
Dne 11.6.2013 uspořádala ZŠ a ZUŠ Zliv 
akci s názvem Běh pro Afriku. Jednalo se 
o charitativní sbírku společnosti Člověk 
v tísni s cílem „vyběhat“ peníze na výstav-
bu školy v Etiopii.
Zúčastnilo se 72 běžců, kterým patří náš 
obdiv a dík.
Děkujeme také všem sponzorům, pomoc-
níkům z řad učitelů i žáků a rodině Jindr-
lových za poskytnutí zázemí. 

Mrkviáda
Dne 17.5.2013 se konal 1. ročník atletické 
soutěže Mrkviáda. Cílem akce bylo pro-
budit či posílit u žáků 1. stupně ZŠ kladný 
vztah ke sportu a ducha fair play. 
Poděkování patří všem sportovcům, po-
mocníkům z řad učitelů i žáků, sponzo-
rům a rodině Jindrlových za poskytnutí 
zázemí.

Mgr. J. Míková

Den s rodiči
ve škole již

potřinácté…
Do červnového plánu akcí ZŠ a ZUŠ Zliv již 
neodmyslitelně patří velmi úspěšný pro-
jekt s názvem „Den s rodiči ve škole“, kte-
rý se letos konal v pátek 21.6.2013. Tato 
zábavná akce je určena nejen žákům, ale 
hlavně jejich rodičům, prarodičům, tetám, 
sousedkám… a dalším příznivcům z řad 
veřejnosti, kteří mohou v tento den s dět-
mi do školy přijít a plnit společné úkoly. 
Všichni tak stráví příjemný den v prosto-
rách školy, prohlédnou si odborné učebny, 
vyzkouší si práci s různými pomůckami 
a hlavně se dobře pobaví. Letošní již tři-
náctý ročník byl dokonce téměř rekordní, 
zúčastnilo se ho 126 dvojic, což je druhá 
nejvyšší účast v historii projektu. Jsme 
rádi, že je naše škola pro žáky i jejich ro-
diče stále zajímavá a přitažlivá. Všichni 
se již těšíme na další ročník této (i námi 
pedagogy a zaměstnanci) velmi oblíbené 
akce.

Mgr. Dana Havlová
zástupkyně ředitele ZŠ a ZUŠ Zliv

Konec
školního roku

S počátkem června jakoby se roztrhl 
pytel s akcemi, všichni se chtějí pochlu-
bit, co se v kterém kroužku naučili, ZUŠ 
zve na závěrečná vystoupení, slaví se Den 
dětí, škola i školka pořádá výlety a všichni 
už nedočkavě vyhlíží ono magické datum, 
které odzvoní každodenním povinnostem 
a vžene nás do náruče prázdninám.

Školka slavila Den dětí v areálu Prym, 
město spolu s Charitou a Desítkou uspo-
řádalo Pohádkový les na Mydláku zakon-
čený pečením buřtů a školáci  i děti ze 
školky se sešli v kulturním domě, kde pro 
ně bylo přichystáno představení Michala 
Nesvadby z Kouzelné školky. Bylo úžasné 
sledovat, jak jediný člověk zcela získal na-
prostou pozornost všech a dobře se bavili 
i dospěláci, kteří děti doprovázeli. →

KK

Virtuální Univerzita třetího věku ukončila 
již svůj 2. semestr. Kurzu „Dějiny oděvní 
kultury“ se zúčastnilo 13 studentek, které 
se seznámily s historií odívání od pračlo-
věka až do období renesance. V pondělí 3. 
6. 2013 se ve škole uskutečnilo ukončení 
letního semestru. Ředitel školy pan Mgr. 
Jan Režný předal studentkám pamětní 
listy. Po slavnostním okamžiku pak násle-
dovalo příjemné posezení, a po té jsme se 
všichni rozloučili, abychom se po prázd-
ninách mohli opět setkat u dalšího studia.
Pro další semestr si studentky vybraly 
kurz „Čínská medicína v naší zahrád-
ce“. Kurz nabídne nahlédnutí do histo-
rie tradiční čínské medicíny, ale hlavní 
část kurzu bude věnována bylinkám. Asi 
všichni znají ženšen pravý, avšak kdo zná 
například: kustovnici čínskou nebo šišáka 
bajkalského? V poslední přednášce kurzu 
se studenti seznámí s možností přípravy 
medikamentů z vybraných léčivých čín-
ských rostlin.
Pokud by někdo z řad seniorů či seniorek 
měl o kurz „Čínská medicína v naší za-
hrádce“ zájem, může se na podzim přijít 
podívat na 1. přednášku do budovy zá-
kladní školy. Po této ukázkové hodině se 
teprve může rozhodnout, zda rozšíří řady 
studentů VU3V.
Termín začátku semestru bude včas 
upřesněn a vyhlášen městským rozhla-
sem. Všichni senioři s touhou po nových 
znalostech jsou vřele vítáni.

Bc. Naděžda Vlčková DiS.

Škola

4

V rámci branného cvičení jsme posbírali alespoň část 
odpadků kolem cesty k Mydláku. Děkujeme, že tam 

další neházíte a využíváte odpadkové koše či
kontejner u kempu. Žáci 7.A

9

Městská knihovna Zliv zve zlivskou veřejnost
 na besedu se spisovatelem  

Vlastimilem Vondruškou
autorem historických románů

Městská knihovna Zliv
úterý 16. července 2013 v 17:00 hod.
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21. května 2013 vyjeli žáci z 8. a 9. roč-
níku na exkurzi do bývalého koncentrační-
ho tábora v Mauthausenu. Příští rok čeká 
deváťáky, tedy letošní osmáky, obdobná ex-
kurze do komunistického pracovního tábora 
Vojna u Příbrami. A naopak, letošní deváťáci 
viděli komunistický lágr loni. Ponechme stra-
nou srovnání, co bylo horší. Bezesporu to byl 
Mauthausen, tam životnost vězně málokdy 
překročila 5 - 7 měsíců. Psychologicky je pro 
návštěvníky daleko horší vědomí, že v táboře 
Vojna to nebyli ,,ti zlí Němci“ kdo mlátili, týra-
li, mučili, ponižovali a popravovali vězně, ale 
naši čeští pradědové. Je hrozné, jak bestiálně 
se dokázali chovat lidé, kterým fašisté nebo 
komunisté dali do rukou téměř neomezenou 
moc.

Každý, kdo projde kamennou branou 
koncentračního tábora Mauthausen, pocítí 
náhlou úzkost. Tady před 70 lety stáli nově 
přicházející vězni a velitel tábora jim cynicky 
ukazoval východ – komín od krematoria.

Pak už následovalo jen stříhání dohola, 
ledová sprcha, špinavý mundur, jméno na-

hradilo číslo. Vše bylo doprovázeno bitím, 
štěkotem psů a občasným výstřelem. Kdyby 
ti nešťastníci věděli, co je čeká, možná by se 
hlásili jako práce neschopní a šli rovnou do 
sprch, kde ovšem místo vody teče  jedovatý 
plyn cyklon-B. Půl hodiny nesnesitelných bo-
lestí, nekonečného umírání v křečích a potom 
definitivní konec. Jen trestné komando, kte-
ré ještě neví, že za pár týdnů ho čeká stejný 
osud, vytrhá kleštěmi mrtvolám zlaté zuby, 
než je hodí na hromadu před pecí krematoria.

 Procházeli jsme ubikace, kdysi přepl-
něné, plynové komory, popraviště i pověstné 
schody smrti, po kterých podvyživení vězni 
vynášeli šedesátikilové balvany a kde jich de-
setitisíce našly smrt.

Po válce šokovaní Američané, kteří tábor 
osvobozovali, nevěřili vlastním očím. Tako-
vou hrůzu si neuměli ani představit ,proto tá-
bor nazvali továrnou na smrt.Připomínejme 
si ji často, je to nejlepší ochrana před neona-
cismem, před opakováním historie.

Pod táborem poklidně žije městečko 
Mauthausen. Nad kalnými vodami Dunaje se 

tyčí ozdobné renesanční štíty měšťanských 
domů bohatých kupců, po řece, tak jako před 
staletími, plují mohutné lodě, obyvatelé kor-
zují kolem kaváren, cukráren a hospůdek, 
v nákupním centru se prohýbají regály pod tí-
hou zboží. Všude se rozprostírá klid, pohoda, 
okázalá rakouská čistota, v dáli kulisu míru 
dokreslují zasněžené štíty Alp. Cítíme se tady 
příjemně, je to dobře známá realita dnešních 
zemí Evropské unie, která kontrastuje s rea-
litou koncentračních táborů 2. světové války. 
Mějme na paměti, že pár neuvážených kroků 
může všechno změnit.

P.S. Poučení pro experimentátory  s dro-
gami.

Vrchní lékař v Mauthausenu léčil zvlášt-
ním způsobem. Namíchal benzin s vodou 
a vpíchl směs vězni do těla. Následovaly kře-
če, horečka, velké bolesti a po několika ne-
konečných hodinách smrt. Závěr jeho vědec-
kých experimentů zněl:Drogy neprospívají 
lidskému zdraví. Klinicky ověřeno na lidech.

Mediální výchova 9. A

V neděli 9.6.2013 uspořádal Tenisový 
klub Zliv k Mezinárodnímu dni dětí sportovně 
zaměřenou akci s názvem „Den dětí s tenisem“. 
Dopoledne plné tenisu, dětských úsměvů 
a radosti proběhlo v areálu Tenisového klubu 
pod vedením trenérů Pavla Kuchaře, Radima 
Drmoty a Pavla Čady a za asistence dvou ne-
postradatelných pomocnic Nadi Vlčkové a Mo-
niky Bendikové. Na druhý pokus nám vyšlo 
krásné počasí a děti mohly plně rozvinout své 

dovednosti, jak na jednotlivých stanovištích, 
tak i v soutěži družstev. Dále proběhla ukázka 
hry už pokročilých dětí, po které následovala 
ukázka dospělého tenisu hráčů závodní úrov-
ně. Na závěr byla vytvořena společná fotogra-
fie a všem dětem byla za soutěžení a snahu 
rozdána zasloužená odměna v podobě občer-
stvení. Po oficiálním ukončení zůstalo spoustu 
dětí na kurtu a hrálo tenis, což je pro nás ve-
lice potěšující. Celé akce se zůčastnilo 40dětí, 

které povzbuzovali rodiče, přítomen byl také 
starosta města Zliv, zástupci Základní školy 
Zliv a pan Vladimír Šíma, jednatel firmy Avízo 
s.r.o., která tuto akci finančně plně podpořila 
a patří jí tímto naše velké poděkování. Jsme 
upřímně potěšeni, že děti přišly do našeho 
klubu a za sportem, neboť výchova mládeže 
vždy byla a bude naší prioritou.

Za tenisový klub:
Pavel Kuchař, Radim Drmota a Pavel Čada

Exkurze
do Mauthausenu

Dětský den s tenisem

tel.: 724 103 320
e-mail: bekera@volny.cz

Dolní náměstí 68, Zliv

| pokládka zámkové a velkoplošné dlažby
| prodej betonové dlažby BEST a B&BC
| výroba plotových betonových dílců
| stavba plotů
| zemní a stavební práce
| pronájem kontejnerů (vč. odvozu na skládku)

| autodoprava
| prodej písku, kameniva a betonu

www.                           .cz



Program Slavností mrkve 2013
sobota 17.8.2013

13:00 • zahájení 
13:15 • Hlubocké Princezny
14:00 • soud Kubaty – Federfechtýři
15:30 • souboj Federfechtýři
16:30 • Bystřina
19:00 • Wild Sticks
20:30 • Haka Boys – Macho man
21:00 • Haka Boys – Haka

• Během odpoledne bude vyhrávat dechová hudba DUBOPRAK
• Celým odpolednem bude provázet známý moderátor Daniel Kopál.
• Neboudou chybět mrkvové soutěže i hlavní kulinářská soutěž.
• Na večer je připravena taneční zábava pod širým nebem

změna programu vyhrazena 

Oznámení

Matrika:
Narodili se:
Falberová Sofie 
Rubák Vojtěch
Molhancová Kristýna
Buchtelík Ondřej
Peltanová Eliška
Humeš Filip

Výročí – květen, červen
80 let oslaví:
Kadlecová Helena 
Pašková Růžena 
Broncová Anna
Lang František

85 let oslaví:
Lidinská Marie 
Rousková Božena
Plecerová Zdeňka
Nováková Miroslava

90 let oslaví:
Valentová Libuše

Zlatou svatbu oslaví :
Štefan a Jiřina Madarásovi

Blahopřejeme!
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PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR

pro děti od 5 do 10let

Program plný her a soutěží venku i v budově, tvoření, 

výlety do okolí a spousta dalších zážitků :-)

                                        

 KDE:
       Dětské centrum „Desítka“ Zliv

                        KDY:

                           1.termín 15. - 19.7.2013

                                   2.termín 22. - 26.7.2013

                                    3.termín 29. - 2.8.2013

                                     4.termín 5. - 9.8.2013

                   každý všední den od 8.00 hod. do 16.00 hod. 

CENA:
  1300,- (v ceně jsou zahrnuty obědy a pitný režim)

VÍCE INFORMACÍ A PŘIHLÁŠKY:       
Magdalena Davidová
Dětské centrum „Desítka“
723 955 648
desitkazliv@seznam.cz

Vítání občánků (foto Daniel Tupý)

Lé to v ní zkoprahu  
Stavte se v létě do nízkoprahu a bavté sé s námi! 

Program na červenec 

Nízkoprahové tvořeníčko 
o 1. 7. Origami 
o 8. 7. Postavičky z Marshmallow 
o 15. 7. Kouzélné malování 
o 22. 7. Závěsné ozdůbky 
o 29. 7. Fimo 

Kuchtík 
o 3. 7. Koláčé 
o 10. 7. Slaný štrůdl 
o 17. 7. Létní dézért 
o 24. 7. Domácí houstičky 
o 31. 7. Frappé 

 

V srpnu připravujeme 
o Nocování v nízkoprahu 
o Diskotéku na divoko 
o Výlét po okolí 
o „Mistr zahradních hér“ (pétanqué, krokét aj.) 

 

     


